

PROENGIN AND THE DGA STRENGTHEN THEIR COOPERATION FOLLOWING EUROSATORY 2026

A contract amendment signed at the Proengin booth during Eurosatory 2026 and now finalized by both parties gives the French Armed Forces access to new CBRN threat management solutions.

Saint-Cyr-l'École, France, September 2026 — During Eurosatory 2026, Proengin signed a contract amendment with the French Defence Procurement Agency (Direction générale de l'armement – DGA) at its booth. The amendment has now been finalized by both parties, marking a new step in the long-standing cooperation between the DGA and the French defence industry in a strategic field: CBRN detection and decision support.



Against a backdrop of geopolitical tensions and rapidly evolving threats, maintaining sovereign CBRN capabilities is a strategic priority for both France and Europe. By working with a French SME within the country's Defence Industrial and Technological Base (BITD), this cooperation helps preserve critical industrial expertise developed, manufactured, and supported in France, while contributing to French and European strategic autonomy.

The amendment, signed by Hugo S. on behalf of the DGA and Jérôme Le Bris, Sales Director at Proengin, with the support of Jean-François Brun, President of Proengin Group, expands the scope of the existing contract to include new solutions developed by Proengin to address emerging operational requirements.

These solutions open the way to new capabilities in areas including CBRN protection, drone-based threat detection and the aggregation of data from multiple sensors. The amendment enables the French Armed Forces to access these new capabilities under the existing contractual framework.

For Proengin, the agreement reflects the DGA's renewed confidence in the company and reinforces its position as a key French industrial partner for CBRN threat detection and management.

"Our role today goes beyond detection. It is about turning an alert into actionable information and giving forces the right information, at the right time, so they can respond faster and more safely. This amendment confirms the relevance of this evolution and reflects the commitment we share with the DGA: protecting forces, people, assets and critical infrastructure," said Jean-François Brun, President of Proengin Group.

"This amendment demonstrates Proengin's ability to build on a single core technology to address the evolving operational use of CBRN detectors within the French Armed Forces. Integration into unmanned platforms, detection across an extended range of chemical agents, and the aggregation of data from remote sensors are now essential capabilities for large-scale operations," said Hugo S., Armement Programme Manager at the DGA.

About Proengin

Proengin is a French provider of CBRN threat management solutions and a member of France's Defence Industrial and Technological Base (BITD). For more than 50 years, its solutions have supported military and civil security forces in over 70 countries.

Its proprietary Flame Photometric Detection (FPD) technology enables rapid detection of chemical and biological threats without relying on a predefined library. By combining products, connected systems, #ProenginSHIELD and services, Proengin develops comprehensive solutions for armed forces, civil security organizations, critical infrastructure operators and platform integrators.

Its mission is to help customers detect, assess and manage CBRN threats in order to protect people, assets and critical infrastructure.

Press Contact

Naomi Kamara

Marketing & Communication Manager

Naomi.kamara@proengin.com

+33 6 63 81 88 91

PROENGIN ET LA DGA RENFORCENT LEUR COOPÉRATION À EUROSATORY 2026

La signature d'un avenant au contrat liant Proengin à la DGA ouvre aux forces françaises l'accès à de nouvelles solutions de gestion de la menace NRBC.

Saint Cyr l'Ecole, septembre 2026 — À l'occasion d'Eurosatory 2026, Proengin a signé sur son stand un avenant contractuel avec la Direction générale de l'armement (DGA), désormais finalisé par les deux parties. Cette signature illustre la coopération étroite entre la DGA et l'industrie française de défense dans un domaine stratégique : la détection et la décision.



Dans un contexte de tensions géopolitiques et d'évolution rapide des menaces, la maîtrise de capacités NRBC souveraines constitue un enjeu essentiel pour la France et pour l'Europe. En s'appuyant sur une PME française de la BITD, cette coopération contribue à préserver une expertise industrielle critique, développée, produite et maintenue sur le territoire national, au service de l'autonomie stratégique française et européenne.

Signé par Hugo S. pour la DGA et Jérôme Le Bris, Directeur commercial de Proengin, avec le soutien de Jean-François Brun, président du Groupe Proengin, cet avenant élargit le périmètre du contrat à de nouvelles solutions développées par l'entreprise pour répondre aux besoins opérationnels émergents des forces.

Ces solutions pourraient permettre des applications dans des domaines tels que la protection NRBC, la détection de menaces par drone et l'agrégation de données issues des capteurs. Elles permettent aux forces françaises d'accéder à ces nouveaux matériels.

Pour Proengin, cette signature témoigne de la confiance renouvelée de la DGA et confirme la place de l'entreprise comme partenaire industriel français de référence dans la détection et la gestion de la menace NRBC.

« Au-delà de la détection, notre rôle est de transformer une alerte en décision : donner aux forces la bonne information, au bon moment, pour agir plus vite et plus sûrement. Cet avenant confirme la pertinence de cette évolution et notre engagement commun avec la DGA : protéger les forces, les personnes, les biens et les infrastructures critiques », déclare **Jean-François Brun, Président du Groupe Proengin**.

« L'avenant traduit la capacité de Proengin, sur une même technologie, à répondre aux évolutions d'emploi des détecteurs NRBC au sein des armées. L'emport sur des plateformes dronisées, la détection d'une gamme étendue d'agents chimiques et l'agrégation de données issues de capteurs déportés sont des fonctions aujourd'hui indispensables dans l'optique d'un engagement majeur. » déclare Hugo S, manager d'opération d'armement à la DGA.

À propos de Proengin

Proengin est un fournisseur français de solutions de gestion de la menace NRBC et membre de la BITD française. Depuis plus de cinquante ans, ses solutions équipent les forces militaires et de sécurité civile dans plus de soixante-dix pays. Sa technologie propriétaire de spectrométrie de flamme (FPD), permet une détection rapide et sans bibliothèque prédéfinie des menaces chimiques et biologiques.

En combinant produits, systèmes connectés, #ProenginSHIELD et services, Proengin développe des solutions complètes pour les forces armées, la sécurité civile, les infrastructures critiques et les intégrateurs de plateformes.

Sa mission : permettre à ses clients de détecter, qualifier et gérer la menace, pour protéger les personnes, les biens et les infrastructures.

Contact Presse :

Naomi Kamara

Marketing & communication manager

Naomi.kamara@proengin.com

+33 6 63 81 88 91